
PROTOKÓŁ NR XXXI/22 

z XXXI sesji Rady Gminy Mielnik 

z dnia 30 czerwca 2022 roku 

 

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik 

o godz. 9.00, zakończyła się o godz.11.45. 

 

Lista obecności radnych znajduje się w załączeniu do protokołu. 

 

Do punktu 1. 

 

Otwarcia XXXI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki. 

 

Pan Przewodniczący powitał Radnych, Pana Wójta, Pana Zastępcę Wójta, Panią Skarbnik 

Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy i Sołtysów. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy oraz w BIP.  

 

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy  

15 radnych. 

 

Na protokolanta obrad Przewodniczący Rady powołał panią Iwonę Paździora-Patkowską. 

 

Do punktu 2. 

Porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy został przyjęty 15 głosami „za” i brzmi następująco: 

(imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik 

na lata 2022 – 2032. 

7. Debata nad Raportem o stanie gminy Mielnik za rok 2021 i podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Mielnik wotum zaufania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej 

Spółce Wodnej "Sosnowiec" działającej na terenie Gminy Mielnik. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

11. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy Mielnik. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 



Do punktu 3. 

 

Wójt poinformował Radnych o pracy między sesjami: 

- o spotkaniu z Panem Wiceministrem Sprawiedliwości Marcinem Romanowskim ws. 

dofinansowania zakupu ciężkiego samochodu pożarniczego do OSP Mielnik, 

- z Prezesem WFOŚiGW ws. dofinansowania zakupu ciężkiego samochodu pożarniczego do 

OSP Mielnik, 

- o kolejnym spotkaniu dot. planu zagospodarowania przestrzennego z wykonawcą planu, 

osoby zainteresowanymi oraz komisją oceniającą prace wykonawcy. Wszelkie uwagi 

wszystkich stron zostaną w miarę możliwości naniesione do planu, 

- o spotkaniu z Dyrektorem PZDW Mariuszem Nachajewskim ws. ścieżki pieszo-rowerowej 

na Grabarkę, 

- o wyłonionym wykonawcy paneli fotowoltaicznych na altanie przy szkole, 

- rozmowie z Dyrektorem firmy Budimex ws. remontu dróg uszkodzonych podczas budowy 

zapory na granicy z Białorusią – remonty mają zostać przeprowadzone w lipcu, 

- o rozpoczętych wykopaliskach archeologiczne w parku – są pierwsze ciekawe znaleziska  

w postaci monet (dwudenar Zygmunta II Augusta), 

- o ogłoszonym przetargu na rewitalizację rynku w Mielniku, 

- o odbytym II Mielnickim Zjeździe Motocyklowy, 

- o podpisanej umowie z firmą Koba. 

 

Do punktu 4. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do niego 

interpelacje ani zapytania. 

 

Do punktu 5. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022 przedstawiła pani Skarbnik 

Gminy. 

Pan radny Kazimierz Tobota, poprosił o wyjaśnienie wydatkowanej kwoty 30 tys na zakup 

energii do mieszkań komunalnych? 

Skarbnik – w skład zakupu energii wchodzi również zakup gazu do mieszkań komunalnych. 

Pan radny Leszek M. Karbowski – jak jest naliczany i rozliczany gaz? 

Skarbnik – PGNiG nalicza jak dla odbiorców indywidualnych.  

Pan radny Kamil A. Zalewski, została podpisana umowa dzierżawy na świetlicę i plac w 

Tokarach z Wojskiem. Proszę o zabezpieczenie środków finansowych na remont budynku. Do 

budżetu gminy wpłynęło z tytułu dzierżawy 240 tys złotych. 

Wójt- umowa zabezpiecza doprowadzenie budynku i placu świetlicy do stanu pierwotnego. 

Pozyskane środki z tytułu dzierżawy nie zostały wydatkowane w całości. 

Pani Skarbnik Gminy-jest to nasz majątek i musimy o niego dbać. 

Pan Przewodniczący Rady- jak wygląda zabezpieczenie środków pozyskanych przez GOKSiR 

z tytułu dzierżawy hotelu? 

Pan Dyrektor GOKSiR-u-została wyremontowana sala konferencyjna w ośrodku 

wypoczynkowym „Florian”. 

Pan radny Jarosław Sylwestrowicz, zwrócił się z pytaniem jak wygląda zużycie energii w 

poszczególnych jednostkach? 

Pani Skarbnik-pan Gorochowicz robił kalkulację. 

Pan Kierownik referatu IR UG Mielnik- instalacje produkujące prąd mają wydajność 

maksymalną. Najbardziej uwidocznione jest to w instalacji zamontowanej w Przedszkolu. 

Instalacja zamontowana przy budynku urzędu, która osiąga maksymalny pułap produkcji 

prądu, jest problematyczną ze względu na to, że się wyłącza i załącza 5-10 razy dziennie. 



Pan radny Leszek Karbowski-instalacja pokrywa zużycie – zapotrzebowanie, ale gdy jest 

nadprodukcja energii rozłącza się. Należy wymienić inwertor. 

Pan radny Zdzisław Szarek-energia jest droga i będzie jeszcze droższa. Gmina złożyła wniosek 

o wymianę lamp ulicznych na energooszczędne? 

Wójt, realizacja wniosku na wymianę lamp ulicznych na energooszczędne ma nastąpić do 

czerwca 2024 roku. Przed przystąpieniem wymiany lamp należy wykonać audyt energetyczny, 

a następnie możemy przystąpić do realizacji wniosku. Zastanowimy się nad ograniczeniem 

punktów lamp, może co 100 m w punktach newralgicznych? 

Pan radny Kamil A. Zalewski, jest oświetlenie ledowe nie musimy wiec wprowadzać godziny 

„policyjnej”. 

Pan Przewodniczący Rady – 190 tys na energię i gaz, musimy iść w OZE. Gmina długo tak nie 

pociągnie. 

Skarbnik Gminy-wyłączenia oświetlenia ulicznego wzbudza duże emocje, ale takie działania 

są podejmowane w dużej liczbie gmin. 

Pan Zdzisław Szarek-niech się świeci połowa lamp ulicznych. 

Pan Przewodniczący-do tematu oświetlenia wrócimy w miesiącu sierpniu-wrześniu br.. 

 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXI/240/22 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na rok 2022.  

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 6. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na 

lata 2022 – 2032 został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXI/241/22 w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2022 – 2032 

(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 7. 

Debata nad Raportem o stanie gminy Mielnik za rok 2021 i podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Mielnik wotum zaufania. 

Zastępca Wójta poinformował, że z raportem o stanie Gminy można było się zapoznać na 

stronie internetowej Gminy. Raport jest do wglądu w formie papierowej w Urzędzie Gminy. 

Dyskusja na wspólnym posiedzeniu komisji wykazała, że pewne elementy można wprowadzić 

do raportu o stanie Gminy w następnym roku.  

Pan Wójt przedstawił Raport o stanie Gminy za 2021 rok. Raport powstał przy współpracy 

pracowników Urzędu Gminy Mielnik, kierowników jednostek podległych i ich pracowników 

znajdują się w nim ogólne informacje o gminie, dane demograficzne, zestawienia z realizacji 

polityk, programów, uchwał Rady Gminy Mielnik. Raport kończy się informacją finansową, 

wnioskami i rekomendacjami. Pan Wójt zwrócił uwagę, że ubiegły rok był bardzo nietypowy 

pandemia Covid-19, ograniczenia wprowadzone z tego tytułu, praca zdalna pracowników, 

całość spraw związana z migracją obcokrajowców tj. wprowadzenie ograniczeń wjazdu do 

strefy przygranicznej, utrudnienia w poruszaniu się ludności, turystów a w konsekwencji 

budowa płotu na granicy państwa. Pan Wójt przedstawił informacje nt. pozyskanych funduszy 

finansowych i ich wydatkowanie. 

Pani radna Alicja Sawczuk, poruszyła temat dotyczący braku zagospodarowania terenu 

należącego do „Doliny Bugu”. Brak wyznaczonych ścieżek i ławek. Wyraziła swoją pozytywną 

opinię na temat realizacji polityki z zakresu pozyskiwania funduszy, dobrej polityki senioralnej, 

zauważając, że trasy rowerowe są mało wyeksponowane i zaniedbane. 



Pan radny Leszek M. Karbowski, poruszył temat rewitalizacji uroczyska „Topoliny”, 

konkretnie sceny. Projekt przedsięwzięcia został przedstawiony przez dyrektora GOKSiR-u, 

mogliśmy wnieść do niego swoje uwagi i sugestie. Teraz dowiadujemy się, że realizacja 

przebudowy sceny w Topoliny zostaje przełożony na rok następny, oby nie został projekt 

włożony a/a. Remont sceny wymaga nakładu w kwocie 150 tys, połowa tej kwot miała być z 

dofinansowania. Dlaczego nie ma dofinansowania, nie wiem. Proszę o przyśpieszenie działań, 

aby w następnym roku scena została wykonana. Czy zorganizowany „Zlot motocyklistów” 

przynosi dochody dla GOKSiRu? Mieszkańcy skarżą się na hałas? 

Dyrektor GOKSiR, na realizację imprezy plan zakładał wydatkowanie 18 tys zł, dołożyliśmy 

15 tys. Zlot motocyklowy uważam za udany, baza noclegowa była zajęta, najdalszy 

motocyklista był z miejscowości oddalonej o 1300 km od Mielnika. Wszystkim  mieszkańcom 

nie da się dogodzić i zaspokoić ich potrzeb. Z problemem hałasu borykam się od 2007 roku. 

Każdy z uczestników Zlotu mógł zakupić pakiet wjazdowy, który wynosił 100 zł.. W skład 

pakietu wchodziły min. blacha ze zlotu tzw. zapinka, koszulka. Panie z kół gospodyń wiejskich 

również wystawiły i sprzedawały swoje produkty. 

Pan radny Jerzy Weremjewicz, impreza jest fajna, ale następny razem ustalając termin imprezy 

należy dobrać inny niż w najbliższej okolicy. 

 

Rada Gminy 11 głosami „za” przy 3 głosach wstrzymujący się podjęła uchwałę  

Nr XXXI/242/22 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Mielnik wotum zaufania. 
(uchwał i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Pan Wójt – podziękował za przyjęcie raportu o stanie gminy i za zaufanie, które zostało 

odzwierciedlone w głosowaniu nad uchwałą w sprawie udzielenia wotum zaufania. 

Do punktu 8. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej Spółce 

Wodnej "Sosnowiec" działającej na terenie Gminy Mielnik przedstawił Zastępca Wójta. 

Pan radny Kamil A. Zalewski – dotacja dla Spółki Wodnej „Sosnowiec” wynosi 10 tys zł. 

Działaniami spółki objęta jest części gminy Mielnik. Czy to jest sprawiedliwe, że zabiegami w 

celu utrzymania w należytym stanie urządzeń melioracyjnych jest objęta tylko część gminy? 

Pan Przewodniczący – w roku ubiegłym odbyło się spotkanie z przedstawicielami Spółki 

Wodnej „Sosnowiec”. Na spotkaniu zostały wyjaśnione wszystkie niepokojące sprawy  

dot. koszenia poboczy rowów melioracyjnych. Również wyjaśniła się sprawa, że nie wszyscy 

rolnicy zobowiązani do opłacenia składek regulują swoje zobowiązanie. 

Pan radny Kamil A. Zalewski, na granicy sołectw Tokary i Wilanowo jest jeden rów 

melioracyjny. 

Pan radny Jerzy Weremjewicz- sołectwo Osłowo również odeszło. 

Pan radny Jarosław Selwestrowicz- jest ogólny problem z utrzymaniem urządzeń 

melioracyjnych. Jest to budowla, która została wybudowana przez Państwo. Ze składek nie da 

się utrzymać tych urządzeń, aby spełniały swoją rolę. Jednak należy zauważyć, że takie 

urządzenia są bardzo potrzebne. Była mowa, że nic się nie robi dla rolników, a teraz jak chcemy 

dotować Spółkę Wodną, to pan neguje dotację. 

Pan radny Kamil A. Zalewski, dotacja dotyczy utrzymania urządzeń melioracyjnych, które są 

wybudowane na kilku sołectwach. 

Pan Przewodniczący, proszę o wskazanie rowów, które wymagają zabiegu koszenia. 

 

Rada Gminy 14 głosami „za” przy 1 głosie wstrzymujący się podjęła uchwałę  

Nr XXXI/243 /22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej Spółce 

Wodnej "Sosnowiec" działającej na terenie Gminy Mielnik. 
(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 



Do punktu 9. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mielnik za 2021 rok przedstawiła pani Skarbnik 

Gminy. 

 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXI/244/22 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Mielnik za 2021 rok. 
(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

 

Do punktu 10. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy. Odczytała treść uchwały RIO. 

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek komisji do RIO w Białymstoku.  

Pani Skarbnik odczytała opinię w sprawie wyrażenia opinii złożonego wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy przedstawiła pani 

Skarbnik Gminy. 

 

Rada Gminy 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XXXI/245/22 w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy. 
(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 11. 

Rada Gminy 15 głosami „za” przyjęła protokół z sesji XXX. 
(uchwała i imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu) 

Do punktu 12. 

Wolne wnioski:  

Mieszkaniec Sołectwa Osłowo, zwrócił się z pytaniem co jest powodem braku odbioru TVP 

Białystok? 

Wójt, może mają wpływ zmiany nadawania TV naziemnej, które weszły w życie. Sprawdzę i 

udzielę odpowiedzi. 

Pan radny Jerzy Weremjewicz-od kiedy będzie internet? 

Zastępca Wójta - umowa została podpisana i za 3 tygodnie inwestor będzie układał „kable” w 

naszej gminie. 

Pani radna Teresa Sztejmiec, w imieniu mieszkańców podziękowała Zastępcy Wójta 

i Dyrektorowi GOKSiR za zorganizowanie imprezy – Zlot motocyklowy. Mieszkańcy są 

zadowoleni, uczestnicy byli zainteresowani produktami lokalnymi, które zostały przygotowane 

przez koła gospodyń wiejskich. 

Pan radny Zdzisław Szarek, nawiązując do oszczędzania, zwrócił uwagę, że kredyty i ich 

obsługa będzie coraz droższa. Musimy znaleźć rozwiązanie dotyczące włączania i wyłączania 

oświetlenia ulicznego i sprawę zakupu równiarki drogowej. 

Do punktu 13. 

Wobec wyczerpania porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy, Przewodniczący Rady 

podziękował radnym, sołtysom i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady. 

Protokołowała: Iwona Paździora-Patkowska  

Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Gacki 


